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 REFERAT 

 

MØDE I: Skolebestyrelsesmøde på Skottegårdsskolen DATO: 04.09.2017 

MØDESTED: Personalerummet KLOKKEN: 17.00 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde SAGSNR.: 17/951 

DELTAGERE: 

Niels M Jensen, Nellie M G Louv, Kasper Adamsen, Charlotte 
H Blomquist, Asil Y Hussein, Søren L Busch- Knudsen, Eva S 
Eilegaard, Daniel Bringmann, Kia J Vilhelmsen,  Rune Vang-
Rydall og Vibeke Flemmer 
 

 

AFBUD: Mette M Lund, Morten, Bjarvin, Louis Hjelmsø  

MØDENR.: 4-2017  

 

Der tilføjes et nyt punkt 11B: Forslag til høring i skolebestyrelserne til dagsordenen. 2 bilag til punktet 

udsendt tidligere. 

ad 1) Godkendelse af referat nr. 3 – 2017 

Referat godkendt 

ad 2) Præsentationsrunde 

De tilstedeværende præsenterede sig og de to nye repræsentanter for ER blev budt 

velkommen. 

ad 3) Evaluering af årshjul 

Årshjulet blev udleveret på mødet, og kvartal 4 blev gennemgået med flg. rettelser: Evaluering 

af personalefratrædelser i sidste skoleår flyttes til marts. Budgetforslag rettes til budgetønsker, 

og orientering fra skoleledelse ændres til beslutning og vedtagelse og flyttes fra oktober til 

november. Budgetforhandling opstartes ultimo august ændres til budgetforhandling opstartes 

oktober. Tilføjet nyt punkt i oktober: Opstillingsmøde hvert 4. år. 

Årshjulet er punkt på næste SB-møde.  

ad 4) Status på elevtal – pr. årgang, udvikling i forhold sidste skoleår (bilag vedlagt) 

Formanden orienterede om, at såfremt M-klasserne holdes uden for opgørelsen, er elevtallet 

faldet med 8 elever, når man sammenligner 0.-8. årgang i skoleåret 16/17 med 1.-9. årgang i 

skoleåret 17/18. Kia Juul Vilhelmsen orienterede om, at der er flere elever på 0. årgang 

sammenlignet med sidste skoleår. Kia Juul Vilhelmsen har henvendt sig til forvaltningen om 

vores tildeling af 0. klasser, men forvaltningen henviser til det frie skolevalg. Der blev spurgt 

ind til sammenlægning af klasser. Kia Juul Vilhelmsen forklarede, at grænsen for 

ammenlægning går ved et samlet elevantal på 28 elever. Desuden er der hensynet til, hvor 

lille en klasse kan være for at kunne fungere fagligt og socialt. Der blev specifikt spurgt ind til 

5. årgang, hvor Kia Juul Vilhelmsen forklarede, at ressourcen er tildelt for et helt skoleår, men 

at klasserne slås sammen i slutningen af skoleåret. Årgangen skal arbejde meget mere 

sammen i år, så der ved en klassesammenlægning kan tages hensyn til elevernes sociale 

relationer og faglighed.  
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Skolens historik med stor personaleudskiftning blev berørt, og det blev konstateret, at det 

koster flere år at få vendt skuden. Skolen oplever stor opbakning og forståelse for denne 

proces. Skolen har aftalt besøg i børnehaverne for at profilere skolen, og vi talte om 

vigtigheden af at ændre fortællingen om skolen.  

Ad 5) Trivselsindsats for dette skoleår 

Den gode tone er overskriften for skolens trivselsindsats i dette skoleår, og som alle årgange 

skal arbejde med. Udviklingsudvalget har lavet et årshjul for trivsel og en plan for test i maj. 

Der er allokeret ressourcer til at følge op på disse. Desuden har vi indført FF-timer med fokus 

på at løfte top og bund. 

Ad 6)  Status på forældremøder i august/september og deltagelse fra bestyrelsen 

 SB deltager på alle forældremøder på nær mødet 6/9 2017 på 0. årgang. På et af møderne 

blev der spurgt ind til, om skolen overholder antallet af skoledage. Skottegårdsskolen følger 

kommunens ferie- og fridagsplan. Der var også blevet spurgt ind til § 16 b i folkeskoleloven. 

Dette har været drøftet i SB. 

Ad 7) Status på toiletrenovering 

 Toiletterne bliver renoveret inden jul, men vi havde en forventning om, at det var sket i 

sommerferien. 

Ad 8) Rygeforebyggelse/stop. Ekstern oplægsholder deltager kl. 18.00-18.30 

 Forandringsmodel ryge-forebyggelsesstrategi til udskolingen i Tårnby kommune udleveret på 

mødet. Vedlægges referatet. 

Ad 9) Planlæg dato og agenda for kontaktforældremøde 

 Mødet afholdes i uge 46. SB mailer sammen om en dato. Indholdet for mødet besluttes på 

næste SB-møde. 

Ad 10) Plan for besøg i børnehaver (information om skolen) 

 Datoerne er endnu ikke planlagt. SB vil gerne deltage på møderne, og Rune Vang-Rydall 

melder tilbage til SB med datoer. Børnehaverne er inviteret til at benytte SFO’ens lokaler om 

formiddagene. Invitation til info-aften på skolen udsendes via børnehaverne. 

Ad 11) Valgproces for supplerende valg 

 Valgbestyrelsen ved suppleringsvalget består af formanden for SB, skoleleder og Nellie M G 

Louv. 

Orientering til hjemmene om suppleringsvalg i uge 37. Valgmøde 2/10 2017 kl. 17.00-17.30. 

10/10 ”Valgmateriale” lægges ud. Valget afholdes i uge 43. 

 

Ad 11B)Forslag om udvidelse af skolebestyrelserne med op til to repræsentanter fra det lokale 

erhvervsliv, lokale ungdomsinstitutioner eller lokale foreninger. 

 SB kan ikke tilslutte sig forslaget og tager derfor ikke stilling til de forslåede regler og 

procedurer. 
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Ad 12) Orientering fra 

 Formanden: Hvert medlem af SB er fremover ansvarlig for punkter på dagsordenen. UVM 

laver ny undersøgelse om skoledagens længde. Der afholdes DM i skoleudvikling. FRO-

møde afholdes 21/9 2017. Deadline for forslag til mødet er 13/9 2017 og sendes til 

formanden. Skole og Forældres landsmøde afholdes 17-18/11 2017. SB har to pladser. 

  Ledelsen: Vi har ansat en ny lærer Pernille Kragelund Poulsen til 2. årgang. Lise Werngreen 

har opsagt sin stilling. Birgitte Hansen har fået bevilget orlov i 3 måneder. Stillingerne er 

opslået. Der er samtaler til en ledig stilling i SFO’en i uge 39. Alle pædagoger er på kursus i 

klasseledelse. Lågen i den lille gård er aflåst efter kl. 8.15, der er stadig mulighed for at 

aflevere børn fra Rådhusvænget. Vi har valgt at lukke lågen, for at vi bedre kan sikre 

børnene og holde dem i den lille gård, så de ikke kan løbe ud. Det er konfirmeret med 

brandvæsenet, der har været ude og tilse forholdene. 

  Medarbejderne: I forbindelse med visionsarbejdet har SFO arrangeret store legedag og 

arbejdet med mangfoldighed i den kulturelle madcafé.  

Eleverne: ER arrangerer legedage og toiletkampagner 

Ad 13) Eventuelt 

5/10 2017 er personalets dag. Kasper Adamsen er ansvarlig for, at personalet bliver fejret. SB 

arbejder på at finde en årgangsansvarlig blandt medlemmerne af bestyrelsen. 


